

Requesting full transparency about collaborations and partnerships

Transparency is a fundamental practice in education and research. University has to openly communicate with its students about where and how its resources are used, from where its funding comes and with whom it collaborates. This includes every collaboration with other institutions, including partner universities, cooperation with companies or the military and further cooperations. We, as students of the Technical University of Munich, believe that our education and research should be used for the advancement and benefit of people's lives. And should never be used in anything that can harm people, wherever and whoever they are, regardless of their ethnicity, religion and country.

The Student Council should advocate for this publicly and in the senate.

UN report: companies' complicity of violations of human rights

In a recent report, from the 20th of June 2024, from the UN Special Procedures, the UN experts urged countries and companies to stop sending weapons, parts, components and ammunition to Israeli forces. As this puts them at risk of being complicit in serious violations of international human rights and international humanitarian laws.

Link:<https://www.ohchr.org/en/press-releases/2024/06/states-and-companies-must-end-arms-transfers-israel-immediately-or-risk>

We have found that our university has or had cooperations and project funding coming from at least five of these companies: Lockheed Martin, Rheinmetall AG, Rolls-Royce Power Systems, Boeing, ThyssenKrupp (references below).

Often it is not clear to what extent these companies are collaborating with our university. We ask the university to give a clear description of the details of its cooperation with these companies. It should run an investigation to see if any of these projects or its members (students/researchers/professors) were involved in the research or making of any of the products that are sent to Israel, enabling it to commit crimes against humanity.

TUMs collaboration with Technion (Israel Institute of Technology)

Our university also has a "lively partnership" (direct quote) with Technion, for example, the TUM and Technion were collaborating on projects related to information technologies, flight systems, dynamics and biochemistry. Technion is heavily involved in arming the Israeli Defence Forces, for example together with Elbit Systems Ltd., they developed some of the remote controlled bulldozers used to destroy infrastructure and homes in Gaza. (references below).

We ask the university to disclose the extent of the collaboration and start an investigation to determine whether it interfered with any military related projects.

We ask the Fachschaftenrat to request full transparency from our university, including the exact details of partnerships and collaboration projects (purpose of these partnerships, money flow, exact topics of the projects, potential military use).

Additionally, advocate for the investigation of these partnerships and request the university to disclose and enforce guidelines for present and future partnerships especially regarding human rights violations and military use.

Forderung nach vollständiger Transparenz bei Kooperationen und Partnerschaften

Transparenz ist eine grundlegende Praxis in Bildung und Forschung. Die Universität muss mit ihren Studierenden offen darüber kommunizieren, wo und wie sie ihre Ressourcen einsetzt, woher sie ihre Mittel bezieht und mit wem sie zusammenarbeitet - das gilt für jede Zusammenarbeit mit anderen Institutionen, einschließlich Partneruniversitäten, Kooperationen mit Unternehmen oder dem Militär und alle weitere Kooperationen. Wir, die Studierenden der Technischen Universität München, sind der Meinung, dass unsere Ausbildung und Forschung dem Fortschritt und dem Nutzen des Lebens der Menschen dienen sollte. Und sie sollten niemals für etwas verwendet werden, das Menschen schaden kann, wo und wer auch immer sie sind, unabhängig von ihrer ethnischen Zugehörigkeit, Religion und ihrem Land.

Dafür sollte sich die Fachschaftenrat öffentlich und im Senat einsetzen.

UN-Bericht: Unternehmen machen sich mitschuldig an Menschenrechtsverletzungen

In einem aktuellen Bericht der UN vom 20. Juni 2024 fordern die UN-Experten Länder und Unternehmen auf, keine Waffen, Teile, Komponenten und Munition mehr an die israelischen Streitkräfte zu liefern. Dadurch riskieren die, sich an schweren Verstößen gegen die internationalen Menschenrechte und das humanitäre Völkerrecht zu beteiligen.

Link:<https://www.ohchr.org/en/press-releases/2024/06/states-and-companies-must-end-arms-transfers-israel-immediately-or-risk>

Wir haben festgestellt, dass unsere Universität mit mindestens fünf dieser Unternehmen zusammenarbeitet oder zusammengearbeitet hat und von ihnen Projektmittel erhält: Lockheed Martin, Rheinmetal AG, Rolls-Royce Power Systems, Boeing, ThyssenKrupp (Referenzen unten). Oft ist nicht klar, in welchem Umfang diese Unternehmen mit unserer Universität zusammenarbeiten. Wir fordern die Universität auf, eine klare Beschreibung der Einzelheiten ihrer Zusammenarbeit mit diesen Unternehmen zu geben. Sie sollte untersuchen, ob eines dieser Projekte oder seine Mitglieder (Studierende/Forscher/Professoren) an der Forschung oder der Herstellung von Produkten beteiligt waren, die nach Israel geliefert werden und es ermöglichen, Verbrechen gegen die Menschlichkeit zu begehen.

Zusammenarbeit der TUM mit Technion (Israel Institute of Technology)

Unsere Universität hat auch eine "lebendige Partnerschaft" (direktes Zitat) mit Technion, zum Beispiel arbeiten TUM und Technion an Projekten in den Bereichen Informationstechnologien, Flugsysteme, Dynamik und Biochemie zusammen. Technion ist stark an der Bewaffnung der israelischen Streitkräfte beteiligt und hat zum Beispiel zusammen mit Elbit Systems Ltd. einige der ferngesteuerten Bulldozer entwickelt, die zur Zerstörung von Infrastruktur und Häusern in Gaza eingesetzt werden. (Referenzen unten)

Wir fordern die Universität auf, das Ausmaß der Zusammenarbeit offenzulegen und eine Untersuchung einzuleiten, um festzustellen, ob sie sich in militärische Projekte eingemischt hat.

Wir fordern den Fachschaftenrat auf, von unserer Universität volle Transparenz zu verlangen, einschließlich der genauen Details von Partnerschaften und Kooperationsprojekten (Zweck dieser Partnerschaften, Geldfluss, genaue Themen der Projekte, mögliche militärische Nutzung). Darüber hinaus setzen wir uns für die Untersuchung dieser Partnerschaften ein und fordern die Universität auf, Richtlinien für gegenwärtige und zukünftige Partnerschaften offenzulegen und durchzusetzen, insbesondere im Hinblick auf Menschenrechtsverletzungen und militärische Verwendungen.

References: /Referenzen:

Lockheed Martin: <https://www.international.tum.de/en/global/tum-global-news/news-single-view-en/article/new-funding-opportunity-for-research-cooperation-with-mit/>

Rheinmetall AG:

https://www.fsd.ed.tum.de/wp-content/uploads/Systemingenieur-unbemannte-Fluggerate-UAS-m_w_d.pdf

https://www.fsd.ed.tum.de/wp-content/uploads/Junior-Systemingenieur-fur-Flugtests-und-Flugphysik-m_w_d.pdf

Rolls-Royce Power Systems: acknowledgment

<https://www.epc.ed.tum.de/tfd/forschung/noisi-combustion-noise-and-dynamics-of-partially-premixed-flames/>

Boeing:

<https://portal.mytum.de/pressestelle/pressemitteilungen/news-765>

ThyssenKrupp:

<https://www.thyssenkrupp.com/de/stories/people-und-culture/thyssenkrupp-x-tum-boring-schneller-als-die-schnecke>

TUM and Technion:

<https://www.tum.de/en/news-and-events/all-news/press-releases/details/35070>

Technion and the Israeli military:

<https://www.eccpalestine.org/beyond-dual-use-israeli-universities-role-in-the-military-security-industrial-complex/> (from 2018: Israeli universities role in the military-security complex)

<https://medium.com/@phds4palestine/technion-exposed-israel-technology-institutes-links-with-the-idf-caffae135923> (Technions links with the IDF)

<https://www.newarab.com/analysis/technion-elite-university-israeli-student-soldiers> (Technions contribution to military developments)